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Zápisnica  č. 4/2023 

  z riadneho zasadnutia Správnej rady  
 Univerzity Mateja Bela v Banskej Bystrici, 

 ktoré sa uskutočnilo 17. apríl 2023 o 14.00 h. 
__________________________________________________ 

 
 
č. sp.: REK/148/2023/109-SR  č. z.: REK/1171/2023 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

Program: 

1. Otvorenie 
2. Správa o činnosti Správnej rady Univerzity Mateja Bela v Banskej Bystrici za rok 2022 
3. Rozpočet Univerzity Mateja Bela v Banskej Bystrici na rok 2023 
4. Predchádzajúci písomný súhlas Správnej rady UMB s návrhom rektora na uzatvorenie zmluvy 

o zriadení vecného bremena in rem k majetku UMB na čas dlhší ako päť rokov s oprávneným 
z vecného bremena: Súkromné gymnázium Banskobystrické, Ružová ulica 15574/15B, 
Banská Bystrica (§ 41 ods. 3 písm. c) zákona č. 131/2002 Z. z. o vysokých školách a o zmene 
a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov) 

5. Rôzne 
6. Záver 

Bod 1 – Otvorenie  

Predsedníčka SR UMB Ing. Lapuníková otvorila zasadnutie a privítala zúčastnených.  

Ospravedlnila neúčasť MUDr. Noska a Ing. Horniaka. 

Program zasadnutia bol schválený.  

Mgr. Šuster podotkol, že na ostatnom zasadnutí SR UMB bola dohodnutá aj online forma zasadnutia. 
Požiadavka bude pri ďalších zasadnutiach zohľadnená.  

Uznesenie č. 4/2023/1 
SR UMB schválila program zasadnutia Správnej rady UMB bez pripomienok.  

Hlasovanie:   za: 8  proti: 0   zdržal sa: 0 

 

Na zasadnutie SR UMB bola prizvaná Mgr. Tomášiková, ktorá objasnila pracovnoprávne vzťahy 
spojené s výkonom funkcie člena SR UMB. V tejto súvislosti predsedníčka SR UMB informovala 
o možnosti vzdania sa nároku na odmenu za čas výkonu funkcie na zasadnutí SR UMB, ktoré bolo 
odkomunikované s MŠVVaŠ SR. Nároku na odmenu sa na vlastnú žiadosť vzdali Tynkovan, Mgr. 
Jaroš, doc. Kuruc, Ing. Lapuniková, Ing. Soták a Mgr. Šuster. Členom SR UMB budú pripravené 
dodatky č. 1 k Zmluve o výkone funkcie člena SR UMB.  

Bod 2 – Správa o činnosti Správnej rady Univerzity Mateja Bela v Banskej Bystrici za rok 2022 

Predsedníčka Správnej rady UMB predložila Správu o činnosti Správnej rady Univerzity Mateja Bela 
v Banskej Bystrici za rok 2022, ktorá bola súčasťou zaslaných podkladov na rokovanie Správnej rady 
UMB. Predmetom Správy je personálne zloženie SR UMB, prehľad zasadnutí, per rollam hlasovaní, 
uznesení a účasť jednotlivých členov SR UMB za rok 2022. 
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 Uznesenie č. 4/2023/2 
SR UMB prerokovala a schválila Správu o činnosti Správnej rady Univerzity Mateja Bela v Banskej 
Bystrici za rok 2022 bez pripomienok.  

Hlasovanie:   za: 8  proti: 0   zdržal sa: 0 

Bod 3 – Rozpočet Univerzity Mateja Bela v Banskej Bystrici na rok 2023 

Predsedníčka Správnej rady UMB predložila Rozpočet Univerzity Mateja Bela v Banskej Bystrici na 
rok 2023, ktorý bol súčasťou zaslaných podkladov na rokovanie Správnej rady UMB.  
 
Rektor všeobecne informoval o metodike rozpisu dotácie zo ŠR a rozpise dotácie zo ŠR, ktoré boli 
predmetom per rollam hlasovania v termíne  29. marca 2023 – 5. apríla 2023. 
 
Rektor ďalej informoval o rozpočte UMB na rok 2023, konkrétne o dotačných a nedotačných 
zdrojoch, opatreniach a procesoch, ktoré s ním súvisia. Informoval o mzdovej politike a jej 
maximálnej alokácie z celkového objemu dotácie a o celkovom systéme fungovania a riadenia 
pedagogických a nepedagogických zamestnancov UMB. V tejto súvislosti rektor informoval 
o organizačných zmenách, ktoré budú nastavovať efektívnu a optimálnu vnútornú organizáciu 
univerzity s ohľadom na legislatívne zmeny a štatút UMB. Konkrétne ide o realizáciu 
celouniverzitného auditu nepedagogických zamestnancov na UMB, ktorý bol spustený dňa 
12. apríla 2023. Cieľom auditu je identifikovať možnosti efektívnej optimalizácie pracovných činností, 
oblasti integrácie a optimalizácie jednotlivých činností a následné vytvorenie návrhu novej 
organizačnej štruktúry univerzity. Druhá oblasť optimalizácie súvisí s pedagogickými zamestnancami 
a ich výkonom vo vede, výskume a pedagogickej činnosti. Rektor informoval o začatí procesov 
akreditácie na UMB dňa 24. apríla 2023. 
 
Ing. Tomka sa v tejto súvislosti opýtal na možnosť byť súčasťou úvodného stretnutia s pracovnou 
skupinou SAA pre VŠ pri začatí akreditácie na UMB. Rektor bude túto požiadavku komunikovať.  
 
Zároveň sa Ing. Tomka opýtal Ing. Mazúrovej na postoj AS UMB k rozpočtu UMB. Ing. Mazúrová 
informovala o diskusii na ostatnom zasadnutí AS UMB a zároveň informovala, že pozvánka na 
zasadnutia AS UMB aj s jej prílohami a záznamom zo zasadnutia budú dostupné členom SR UMB.  
 
Rektor v závere doplnil informáciu ohľadom alternatívnych scenárov budúceho fungovania univerzity:  
1. scénar: dosiahne sa optimalizácia vnútornej organizačnej štruktúry univerzity so zabezpečením 
výrazného zvýšenia efektivity administratívy a prevádzky 
2. scenár: zachovanie súčasnej štruktúry jednotlivých súčastí UMB avšak s prevádzkovou 
a energetickou optimalizáciou 
3. scénar: reštrikcie súčasnej štruktúry jednotlivých súčastí UMB 
 
Mgr. Jaroš sa opýtal na dopad a opatrenia v súvislosti s rastúcimi nákladmi na energetiku a deficit 
mzdovej potreby. Rektor informoval o systematických opatreniach v oblasti energetickej náročnosti, 
ktoré predpokladajú 6 – 15% úsporu pre rok 2023. Ing. Tynkovan dala do pozornosti optimalizáciu 
prevádzkových nákladov a zefektívnenie správy budov pomocou facility managment-u. 
 
Mgr. Martinkovič sa opýtal na konkrétne oblasti centralizácie. Rektor informoval o oblastiach ako 
administratíva, personalistika, ekonomika a prevádzka. Celková myšlienka centralizácie je dostať 
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všetky spomenuté činnosti „pod jednu strechu“. Výhodou takéhoto modelu je okrem iného 
zastupiteľnosť. 

Rektor bude SR UMB informovať o aktuálnom stave prijatých opatrení vyplývajúcich z auditu 
nepedagogických zamestnancov UMB. Na zasadnutí SR UMB bola diskutovaná možnosť spoločného 
zasadnutia SR UMB a AS UMB v budúcnosti.  

Mgr. Šuster uviedol poznámku k oneskorenému procesu schvaľovania rozpočtu a nedostatočnej 
alokácií dotácií MŠVVaŠ SR pre všetky verejné vysoké školy. Navrhol osloviť správne rady ostatných 
verejných VŠ s cieľom koordinovať spoločné stanovisko k financovaniu vysokého školstva. 
Doc. Kuruc súhlasil s myšlienkou Mgr. Šustera. Ing. Tomka navrhol komunikovať výzvu 
prostredníctvom vytvorenej platformy RÚZ.  

Zároveň Mgr. Šuster uviedol, že procesu schvaľovania rozpočtu by malo predchádzať určenie 
rozvojovej stratégie univerzity a z toho odvodených kvantitatívnych ukazovateľov pre rozvoj 
v pedagogickej oblasti, výskume a regionálnej integrácií. Je potrebné sa pripraviť na budúce výzvy, 
univerzita by si mala nastaviť vopred hľadiace kritériá, nie vždy kopírovať metodiku MŠVVaŠ SR.  

Uznesenie č. 4/2022/3 
SR UMB prerokovala a schválila Rozpočet UMB na rok 2023 bez pripomienok.   
 
Hlasovanie:   za: 9  proti: 0   zdržal sa: 0 

Bod 4 –  Predchádzajúci písomný súhlas Správnej rady UMB s návrhom rektora na uzatvorenie 
zmluvy o zriadení vecného bremena in rem k majetku UMB na čas dlhší ako päť rokov s 
oprávneným z vecného bremena: Súkromné gymnázium Banskobystrické, Ružová ulica 
15574/15B, Banská Bystrica (§ 41 ods. 3 písm. c) zákona č. 131/2002 Z. z. o vysokých školách a o 
zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov) 

Predsedníčka Správnej rady UMB predložila predchádzajúci písomný súhlas Správnej rady UMB s 
návrhom rektora na uzatvorenie zmluvy o zriadení vecného bremena in rem k majetku UMB na čas 
dlhší ako päť rokov s oprávneným z vecného bremena: Súkromné gymnázium Banskobystrické, 
Ružová ulica 15574/15B, Banská Bystrica (§ 41 ods. 3 písm. c) zákona č. 131/2002 Z. z. o vysokých 
školách a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov). 
 
Kvestor informoval o základných informáciách k predmetu Bodu 4 tohto rokovania. 
 
Predsedníčka navrhla zmenu bodu 4 Článku II. zmluvy v nasledovnom znení „Zmluvné strany sa 
dohodli, že Oprávnený z vecného bremena bude znášať náklady užívania, opravy, údržby či iné 
priamo alebo nepriamo súvisiace náklady spojené s vlastníctvom Zaťaženej nehnuteľnosti na základe 
samostatnej zmluvy uzatvorenej s povinným z vecného bremena.“ a bodu 4 Článku III. zmluvy 
v znení: „Vecné bremeno in rem podľa tejto Zmluvy sa zriaďuje bez časového obmedzenia a 
bezodplatne. Vecné bremeno in rem podľa tejto Zmluvy sa zriaďuje v prospech Oprávneného z 
vecného bremena bez náhrady a vlastník Zaťaženej nehnuteľnosti ako Povinný z vecného bremena je 
zároveň povinný znášať všetky a akékoľvek náklady spojené s opravami a údržbou Zaťaženej 
nehnuteľnosti, a to s výnimkou nákladov podľa bodu 4 Článku II. tejto Zmluvy. Všetky náklady na 
opravu, údržbu, zmenu, a iné náklady spojené s vlastníctvom kanalizácie, vodovodu, elektrickej 
prípojky, alebo akejkoľvek inej inžinierskej stavby a inžinierskej siete slúžiacej 
Nehnuteľnostiam/Nehnuteľnosti znáša Oprávnený z vecného bremena.“ 
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Zároveň Mgr. Jaroš odporúčal zaradiť geometrický plán ako podklad k predchádzajúcemu písomnému 
súhlasu o zriadení vecného bremena. Zároveň bolo diskutované ustanovenie súvisiace s nákladmi 
a bolo odporúčané riešiť náklady samostatnou dohodou.  
 
Mgr. Šuster nesúhlasil so znením predchádzajúceho písomného súhlasu Správnej rady UMB s 
návrhom rektora na uzatvorenie zmluvy o zriadení vecného bremena in rem k majetku UMB na čas 
dlhší ako päť rokov s oprávneným z vecného bremena.  
 
Rektor navrhol dopracovať dokument podľa požiadaviek Správnej rady UMB a následne predložiť 
upravený dokument na per rollam hlasovanie.  

Bod 5 –  Rôzne 

1. Mgr. Šuster otvoril tému integrácie VŠ na Slovensku a opýtal sa na postoj vedenia UMB k tejto 
téme.  

Rektor objasnil doterajšie iniciatívy UMB. Potenciálnu integráciu VŠ vníma v dvoch rovinách a to na 
regionálnej úrovni, resp. po obsahovej línii. Regionálna integrácia VŠ v BB regióne je pomerne 
jednoduchá. Vychádza z potenciálu zlúčenia UMB, AU BB a fakulty SZU pôsobiacej v BB. 
V predchádzajúcej výzve zameranej na integráciu VŠ bola snaha vedenia UMB predložiť zámer 
spojenia UMB s AU BB, no neúspešne. 

Rektor ďalej informoval, že bola vyhlásená modifikácia výzvy ohľadom financovania rozvoja 
infraštruktúry VŠ formou vytvárania konzorcií. Rektor v súlade s výzvou avizoval rokovania s UKF v 
Nitre ohľadom vytvorenia konzorcia s cieľom skvalitniť infraštruktúru UMB a UKF najmä v oblasti 
ubytovacej infraštruktúry. 

RNDr. Siman informoval o príklade z Francúzska a pokuse aplikovať tento postup v podmienkach SR. 

2. Rektor informoval o informatívnom workshope pre členov správnych rád vysokých škôl, ktorý sa 
uskutoční dňa 20. apríla 2023 o 13.00 h pod záštitou RÚZ.  

Bod 7 –  Záver 

Predsedníčka SR UMB poďakovala prítomným za účasť a rokovanie SR UMB ukončila.  

V Banskej Bystrici dňa 17. apríla 2023 

 

Zapísala: Ing. Alexandra Mertinková, PhD.                 

 

Schválila:  Ing. Miriam Lapuníková, MBA  


